

总第 283 期
2022

2

2022 年 4 月 10 日出版

西亚非洲

— XIYA FEIZHOU — (双月刊)

主 编 李新烽
副 主 编 王林聪
常务副主编 安春英
编辑部主任 詹世明

编辑委员会

(以姓氏笔画为序)

王林聪 牛新春

刘中民 刘鸿武

安春英 李伟建

李安山 李绍先

李智彪 李新烽

杨 光 余建华

沐 涛 张宏明

张 春 张振克

张倩红 周 烈

洪永红 姚桂梅

贺文萍 唐志超

黄民兴 韩志斌

詹世明

[俄罗斯]瓦西列夫

编辑部成员

史晓曦 安春英

詹世明 樊小红

目 次

· 政治发展问题 ·

3 纳布哈尼的宗教政治思想评析 刘中民 刘雪洁

26 土耳其中左政党的生成逻辑、政治实践及现实困境
——以共和人民党为主线 李艳枝 吕 宏

47 沙特阿拉伯社会转型中的精英集团与王权政治
韩小婷 王铁铮

74 社交媒体在埃塞俄比亚民族政治发展中的角色
及其影响 李玉洁

· 日本与中东非洲关系 ·

102 日美同盟视角下日本的中东外交
——自主外交与同盟义务的矛盾与协调 程 蕴

119 基于“发展—安全关联”观的日本非洲政策
王一晨 吕耀东

· 国别研究 ·

141 土耳其进取性地缘政治外交析论 董漫远

156 英文摘要

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: No. 1, National Stadium N. Rd, Beijing 100101, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <http://www.xyfzqk.org>

CONTENTS

Political Development

- 3 A Study on the Religious and Political Thoughts of An – Nabhani
Liu Zhongmin & Liu Xuejie
- 26 The Generation Logic, Political Practice and Realistic Dilemma of the Center –
Left Parties in Turkey; Based on the Republican People’s Party
Li Yanzhi & Lv Hong
- 47 Analysis of Elite Groups and Monarchy Politics in the Social Transformation
of Saudi Arabia
Han Xiaoting & Wang Tiezheng
- 74 Role of Social Media in Development of Ethiopian Ethnic Politics and Its Impact
Li Yujie

Japan’s Relations with the Middle East and Africa

- 102 Contradiction and Compatibility between Autonomous Diplomacy and Alliance
Obligations; Japan’s Middle East Diplomacy from the Perspective of Alliance
Cheng Yun
- 119 Japan’s Policies towards Africa from the Perspective of “Development – Security
Nexus”
Wang Yichen & Lv Yaodong

Country Studies

- 141 A Primary Exploration on Turkey’s Diplomacy of Geopolitical Aggressiveness
Dong Manyuan
- 156 Abstracts